



**LAPORAN LIPUTAN MEDIA HARIAN
RABU 6 MAC 2019**

BIL	TAJUK KERATAN AKHBAR	KEMENTERIAN / JABATAN / AGENSI
1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 10.	BEKALAN SUBSIDI BAJA PADI CUKUP, NASIONAL, SINAR HARIAN -11 SALAHUDDIN TURUN SAWAH SERAH BAJA, RACUN RUMPAI, PERTANIAN – 17 STEP TAKEN TO STOP PADI FIELDS FROM DYING UP, NEWS/NATION, NST – 68 SUBSIDISED FERTILISER, PESTICIDE WILL BE DISTRIBUTED NEXT WEEK SALAHUDDIN, BERNAMA- ONLINE BAJA, RACUN SUBSIDI DIAGIH SEBELUM Hujung MINGGU INI – SALAHUDDIN, BH, - ONLINE LEIKING AND SIM VISIT JACK MA STUDY ON FARMING VILLAGE TRANSFORMATION, NATION, KWONG WAH YIT POH – ONLINE FARMERS TO RECEIVE SUBSIDY FOR FERTILIZERS NEXT WEEK, NATIONAL, NANYANG SIANG PAU – ONLINE JACK MA: WORK 3 HOURS DAILY IN FUTURE, NATIONAL, NANYANG SIANG PAU – ONLINE `TERIMA KASIH MAKCIK SITAH', NEWS, SINAR HARIAN (UTARA) -ONLINE VEGGIE FARMERS ENJOYING BUMPER CROP, NATION, STAR -6	KEMENTERIAN PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS TANI (MOA)
11.	INVESTMENT IN R&D PAYS OFF, LOCAL NEWS, NEW STRAITS TIMES – ONLINE	INSTITUT PENYELIDIKAN DAN KEMAJUAN PERTANIAN (MARDI)
12. 13. 14.	ADDRESS NEEDS IN FISHING SECTOR, VIEWS, STAR -17 DIJUAL SEBAGAI BAJA TANAMAN, NEGARA, KOSMO -12 IKAN MATI AKIBAT CUACA PANAS, NEGARA, KOSMO – 16	JABATAN PERIKANAN MALAYSIA (DOF)
15. 16.	BAJA, RACUN BERSUBSIDI DIAGIH MINGGU DEPAN, TEMPATAN, UTUSAN SARAWAK – ONLINE DAM WATER RELEASE TO HELP FARMERS, NEWS, NST – 69	LEMBAGA PERTUBUHAN PELADANG (LPP)
17. 18. 19.	CUACA PANAS JEJAS POPULASI IKAN DUNIA, INFINITI, KOSMO – 28 AIR EMPANGAN SABAH HANYA BERTAHAN BEBERAPA TAHUN, ALAM SEKITAR, BH - 61 SELANGOR KOMITED TINGKAT KUALITI AIR, WILAYAH, BH -63	LAIN – LAIN

UKKMOA

UNIT KOMUNIKASI KORPORAT
KEMENTERIAN PERTANIAN & INDUSTRI ASAS TANI
(UNTUK EDARAN DALAMAN MOA, JABATAN DAN AGENSI SAHAJA)

6/3/2019

SINAR
HARIAN

NASIONAL

11

Bekalan subsidi baja padi cukup

Menteri beri jaminan tidak lewat diserahkan pada musim akan datang

MOHAMAD HAFIZI
MOHD SAID

KAMPUNG SABA

Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani (MOA) memberi jaminan baja tambahan NPK dan racun mencukupi dan akan disalurkan kepada 322,000 pesawah seluruh negara sebelum hujung minggu ini.

Menternya, Datuk Salahuddin Ayub berkata, kelewatan pemberian input tersebut adalah disebabkan pihaknya menunggu kelu-

lusan khas dari Kementerian Kewangan untuk menyambung kontrak Skim Insentif Pengeluaran Padi kepada Pertubuhan Peladang Kebangsaan (Nafas).

Bagaimanapun, kata Salahuddin, kelewatan pemberian itu hanya melambatkan input racun dalam tempoh kira-kira seminggu dan tidak melibatkan baja tambahan NPK.

"Hari ini (semalam) kita sampaikan lebih sebahagian baja dan racun yang sepatutnya kita hantar lebih awal, tetapi berlaku penangguhan sedikit kerana kita seharusnya dapatkannya kelulusan daripada MOF.

"Alhamdulillah perkara ini dapat diselesaikan semalam (kelmarin), maka dengan itu tidak timbul isu pesawah padi dapat kurang daripada apa mereka dapat sebelum ini," katanya kepada

berita. Beliau berkata, bekalan subsidi baja padi, Mohd Razali Yahya, 40, melahirkan rasa lega menerima bantuan baja dan racun kerana kerana dia terpaksa mengubahkan duit sendiri kira-kira RM800 untuk membeli racun bagi kegunaan sawahnya seluas empat hektar.

"Sebelum ini memang ada kelewatan tetapi kita tahu input itu tetap akan datang tapi kali ini tak tahu apa status. Kita dah tanya PPK tapi mereka pun tak tahu sebarang jawapan sebab tiada berita daripada kementerian," katanya.



Salahuddin melihat baja sebatian pada Program Serakan Baja Tambahan NPK dan Racun di PPK Seberang Perak, semalam.

da pemberita pada sidang media, selepas Program Serahan Baja Tambahan NPK dan Racun di Pertubuhan Peladang Kawasan (PPK) Seberang Perak, di sini.

Sebanyak 53,708 beg bantuan baja tambahan NPK dan racun bernilai keseluruhan RM1,705,845.48 diagihkan untuk kegunaan 4,270 petani di Seberang Perak.

Tambah Salahuddin, pihaknya juga serius untuk menambih peruntukan sedia bagi membantu golongan pesawah di negara ini.

"Jadi, saya harap kita

→ PERTANIAN

Salahuddin turun sawah serah baja, racun rumpai

• Kerajaan komited tambah peruntukan sedia ada, tidak timbul isu potong subsidi

Oleh Moor Hidayah Tanzi
bhnews@bh.com.my

► Kampung Gajah

Luah hati pesawah warga emas, Sitah Mat Lidin, mengenai kelewatan bantuan subsidi racun dan baja padi tahun ini, menarik perhatian Menteri Pertanian dan Industri Asas Tani, Datuk Sahahuddin Ayub, turun sendiri bertemunya sambil meninjau keadaan sawah sekitar Jelapang padi Seberang Perak di sini, semalam.

Salahuddin bukan setakat menyerahkan sendiri bantuan baja dan racun rumpai serta serangga kepada Sitah, 80-an dan petani lain di sini, malah sanggup menghargai sejut demi melihat sendiri secara dekat keadaan anak padi

pesawah itu yang berdepan masalah susulan kelewatan bantuan diterima.

"Saya minta maaf kalau makcik susah hati, janji tetap janji. Saya datang hari ini untuk menghantar bekalan dan tidak timbul isu kurangan subsidi kepada pesawah. Saya berjanji akan pertahankan dalam Kabinet, malah dalam bajet tahun hadapan, saya akan minta peruntukan lebih besar kerana pesawah juga benteng negara selepas tentera dan polis.

Janji lebih cepat bertindak

"Luah hati makcik Sitah tidak mengecilkan hati serta menyentuh emosi saya, sebaliknya menjadikan saya sebagai menteri untuk lebih peka dan bertindak cepat pada masa akan datang. Saya juga perlu merancang lebih jauh supaya pesawah seperti makcik Sitah dapat segala keperluan bagi menanam padi untuk kita semua," katanya.

Beliau berkata demikian selepas menghadiri Program Serahan Baja Tambahan NPK dan Racun kepada petani di Pertubuhan Peladang Kawasan (PPK) Seberang Perak di sini, semalam. Selesai program itu, Salahuddin mengikut Sitah meninjau sendiri keadaan anak padi yang diusahakan nenek kepada lapan cucu itu.



Salahuddin meninjau anak padi pada Program Serahan Baja Tambahan NPK dan Racun kepada petani di Pertubuhan Peladang Kawasan (PPK) Seberang Perak.

Pada majlis itu, sebanyak 53,708 beg bantuan baja tambahan NPK dan racun yang keseluruhannya bernilai RM1.7 juta, diagihkan kepada petani kawasan Seberang Perak membabitkan seramai 4,270 penerima.

Keluhan makcik Sitah viral selepas menyertai perhimpunan aman membangkitkan isu baja dan racun subsidi, apabila menyarankan hasrat bersemita dengan Salahuddin bagi mendapatkan penjelasan berhubung kelewatan bantuan itu yang amat diperlukan ketika ini bagi menyuburkan padi yang baru ditanam.

Dalam perkembangan sama, Salahuddin berkata, baja tambahan nitrogen, fosforus dan kalium (NPK) serta racun akan diagihkan kepada 322,000 pesawah di seluruh negara sebelum hujung minggu ini, sekali gus melegakan kebimbangan mengenai risiko hasil padi menurun yang menjejaskan pendapatan mereka.

Ketika memberi jaminan agihan itu, Salahuddin menjelaskan, kelewatan berlaku kerana kementerian perlu menunggu kehususan khas daripada Kementerian

Kewangan untuk menyambung kontrak Skim Insentif Pengeluaran Padi kepada Pertubuhan Peladang Kebangsaan (NAPAS).

Beliau berkata, kelewatan pengagihan itu berlaku kira-kira seminggu dan hanya membabitkan input racun tanpa membabitkan baja NPK.

"Alhamdulillah, perkara itu sudah dapat kita selesaikan, semalam (kelmarin) dan diharap tidak timbul isu sawah padi mendapat kurang (hasil) daripada apa yang mereka peroleh sebelum ini.

"Justeru, saya berharap kita dapat memastikan bekalan mencukupi dan lebih bersedia pada musim akan datang, sekali gus tidak lagi timbul isu korionnya kerajaan baharu sudah memotong subsidi kepada pesawah," katanya.

Salahuddin berkata, kementeriannya sentiasa serius dan komited menambah jumlah peruntukan sedia ada pada masa depan dalam usaha membantu pesawah di seluruh negara.

Sementara itu, Sitah berterima kasih terhadap kesudian Salahuddin turun ke Jelapang Padi Seberang Perak bertemu dengannya

dan petani lain sambil menyampaikan bantuan baja yang amat diharapkan mereka.

Saya puas hati dan seronok kerana masalah racun dan padi sudah selesai, bila menteri datang sendiri, senang hati. Terima kasih kepada menteri kerana datang selesaikan masalah kami," katanya.

Seorang lagi pesawah, Mohd Razali Yahya, 40, mengakui lega dengan pengagihan bekalan berkenaan kerana sebelum ini terpaksa mengeluarkan peruntukan sendiri kira-kira RM800 membeli racun bagi kegunaan empat hektar sawah miliknya.

"Padi perlu diberi racun rumpai pada usia 16 hingga 20 hari, namun sekarang sudah 30 hari. Sehubungan itu, saya terpaksa membeli dahulu racun kerana jika lewat, ia akan memberi kesan pada pertumbuhan padi yang kurang sihat, selain menyebabkan rumpai naik.

"Baja NPK pula diperlukan dalam tempoh 50 hingga 55 hari. Saya berterima kasih kepada kementerian atas bantuan ini, namun berharap pada masa depan, ia dapat diberi lebih awal," katanya.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
6/3/2019	NST	NEWS/NATION	68



Padi fields in Kelantan, Langkawi and Terengganu have been affected by the dry spell. FILE PIC

HOT SPELL

STEPS TAKEN TO STOP PADI FIELDS FROM DRYING UP

Ministry monitoring water sources, conserving supply in planting areas

TASNIM LOKMAN
KUALA LUMPUR
news@nstp.com.my

CONTINGENCY plans have been put in place by the Agriculture and Agro-based Industry Ministry to prevent rice production from being affected by the extreme weather.

The country is facing a period of extreme heat, which is expect-

ed to last until early next month.

Among the steps taken by the ministry is to control water management at crop areas, water sources and conserving water at reservoirs, as well as maximising water storage.

The ministry said agencies would make sure that equipment and machinery related to water storage were despatched to affected areas.

It said if the dry spell became

worse, it would work with the Malaysian Meteorological Department to carry out cloud seeding.

"Up until Monday, padi areas that have been affected are those under the Kemubu Agricultural Development Authority (7,557ha), Seberang Perak Integrated Agricultural Development Area (4,800ha) and Kota Belud Integrated Agricultural Development Area (2,000ha).

"Locations outside these areas that have been identified include Kelantan (563ha), Langkawi (251ha) and Terengganu (50ha)," the ministry told the *New Straits Times*.

It said it was monitoring areas for other crops that could be affected.

"At present, fruits and vegetables are not affected because water used to cultivate them comes from wells and pools."

The Meteorological Department had said the country was experiencing the end of the northeastern monsoon season and would experience a transition period from next month to May.

It said the country's rainfall would reach an average level in June and July, and this would help the agricultural sector.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
06/3/2019	BERNAMA	ONLINE	

Subsidised fertiliser, pesticide will be distributed next week Salahuddin



PASIR SALAK (March 5): The subsidized fertiliser and pesticide for about 322,000 farmers throughout the country will be distributed latest by next week, said Agriculture and Agro-based Industry Minister Datuk Salahuddin Ayub.

He said the one-week delay was because the Ministry had to wait for a special approval from the Ministry of Finance (MOF) on the contract extension for the Padi Production Incentive Scheme to the National Farmers' Organisation.

"Alhamdulillah, the matter was resolved yesterday and there is no issue of the farmers getting less than what they had been receiving previously.

"I hope we can ensure there is sufficient supply and we will be more prepared in the coming season so that issues over subsidies cut will no longer be raised," he told a press conference after a presentation ceremony at the Seberang Perak Area Farmers' Organisation Office here today.

At the event, additional 53,708 bags of NPK fertiliser and pesticide worth RM1,705,845.48 were handed over to the Seberang Perak Area Farmers' Organisation for distribution to 4,270 farmers in the area.

Meanwhile, a recipient Mohd Razali Yahya, 40, said he felt relieved after receiving the subsidised fertiliser and pesticide aid because earlier he had to pay RM800 out of his own pocket to buy pesticides which were needed for his four-hectare padi field.

"The pesticides must be sprayed on the padi fields 16 to 20 days after seeding but it's been 30 days and I cannot afford to wait any longer as any further delay will affect padi growth," he said

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
06/3/2019	BH	ONLINE	

Baja, racun subsidi diagih sebelum hujung minggu ini - Salahuddin



KAMPUNG GAJAH: Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani memberi jaminan agihan bantuan baja tambahan nitrogen, fosforus dan kalium (NPK) serta racun akan diagihkan kepada 322,000 pesawah seluruh negara sebelum hujung minggu ini.

Menterinya, Datuk Salahuddin Ayub, berkata kelewatan yang berlaku sebelum ini adalah kerana kementerian perlu menunggu kelulusan khas daripada Kementerian Kewangan untuk menyambung kontrak Skim Insentif Pengeluaran Padi kepada Pertubuhan Peladang Kebangsaan (NAFAS) .

Beliau berkata, kelewatan pengagihan itu berlaku dalam tempoh kira-kira seminggu dan hanya membabitkan input racun dan tidak membabitkan baja NPK.

"Alhamdulillah, semalam perkara itu sudah dapat kita selesaikan dan diharapkan tidak timbul isu sawah padi dapat kurang (hasil) daripada apa mereka dapat sebelum ini.

"Justeru, saya harap kita dapat memastikan bekalan mencukupi dan lebih bersedia pada musim akan datang sekaligus tidak lagi menimbulkan isu kononnya kerajaan baharu telah memotong subsidi kepada pesawah," katanya.

Beliau berkata demikian pada sidang media selepas menghadiri Program Serahan Baja Tambahan NPK dan Racun kepada petani kawasan Seberang Perak di Pertubuhan Peladang Kawasan (PPK) Seberang Perak di sini, hari ini.

Pada majlis berkenaan, sebanyak 53,708 beg bantuan baja tambahan NPK dan racun bernilai keseluruhan RM1.7 juta diagihkan kepada petani di kawasan Seberang Perak membabitkan seramai 4,270 penerima. Salahuddin berkata, kementerianya komited dalam menambah jumlah peruntukan yang sedia ada pada masa hadapan dalam usaha membantu pesawah di seluruh negara.

Sementara itu, seorang pesawah, Mohd Razali Yahya, 40, mengakui lega dengan pengagihan bekalan berkenaan kerana sebelum ini dia terpaksa mengeluarkan wang sendiri sebanyak kira-kira RM800 untuk membeli racun bagi kegunaan empat hektar sawah miliknya.

Katanya, biarpun sebelum ini pernah berlaku kelewatan namun mereka tahu yang input berkenaan tetap akan datang dan mengakui ada bertanyakan soal kelewatan agihan kepada pihak PPK.

"Padi perlu diberi racun rumpai pada usia 16 hingga 20 hari namun sekarang sudah 30 hari, sebab itu saya terpaksa beli racun dulu kerana jika lewat, ia akan memberikan kesan kepada pertumbuhan padi yang kurang sihat selain menyebabkan rumput naik.

"Baja NPK pula diperlukan dalam tempoh 50 hingga 55 hari dan saya berterima kasih kepada kementerian dengan bantuan ini namun berharap selepas ini ia dapat distruktur semula dan diberi lebih awal," katanya.

Headline	Leiking and Sim visit Jack Ma study on farming village transformation		
MediaTitle	Kwong Wah Yit Poh		
Date	06 Mar 2019	Color	Full Color
Section	Nation	Circulation	59,667
Page No	A10a	Readership	179,000
Language	Chinese	ArticleSize	78 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 875
Frequency	Daily	PR Value	RM 2,624



达勒雷京沈志勤访马云 考察探讨农村转型

(檳城 5 日讯) 国际贸易及工业部长达勒雷京、农业及农基副部长沈志勤周一在中国阿里巴巴总部，与该集团创办人马云会面，针对科技、农村改造、教育等课题进行商讨。

根据沈志勤脸书，将考察阿里巴巴成功改造的转型农村，并探讨在大马落实的可能性。

据了解，此次的考察将专注在如何引领大马农产品，从传统的经营的模式转向数字经济模式，并为大马的农业带来新契机。#



(左起) 马云、达勒雷京和沈志勤合影。

Headline	Farmers to receive subsidy for fertilizers next week		
MediaTitle	Nanyang Siang Pau		
Date	06 Mar 2019	Color	Full Color
Section	National	Circulation	27,667
Page No	A3	Readership	83,000
Language	Chinese	ArticleSize	395 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 4,969
Frequency	Daily	PR Value	RM 14,906



农长：等财政部特别批准 农民下周获补贴肥料

【巴西沙叻 6 日讯】农业及农基工业部长拿科沙拉胡丁披露，全国约 32 万 2000 名农民最迟将于下周获得政府派发的补贴肥料及农药。

他说，延迟派发一周，是因需等待财政部的特别批准，以便让全国农民组织延长稻米生产奖励计划的合约。

“事情昨日已解决，稻农补贴比以前减少的问题已不存在，因为我们之前已向他们许下承诺。”

沙拉胡丁今日在实勿朗霹雳出席颁发肥料及农药予农民活动开幕礼后在记者会说，该部希望能确保供应量充足，并在接下来的季节做好准备，不会再出现新政府被指削减稻农补贴的课题。

他提及，该部已向财政部提出特别申请，以提供稻米插秧时所需的 NPK 附加肥料。

当局在上述活动共派送 5 万 3708 包 NPK 附加肥料及价值 170 万 5845 令吉的农药，惠及 4270 名当地农民。



沙拉胡丁（右二）与农民研究农药成分。

Headline	Jack Ma: Work 3 hours daily in future		
MediaTitle	Nanyang Siang Pau		
Date	06 Mar 2019	Color	Full Color
Section	National	Circulation	27,667
Page No	A4	Readership	83,000
Language	Chinese	ArticleSize	559 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 7,031
Frequency	Daily	PR Value	RM 21,094



马云：大部分时间旅行 未来每天只需工作3小时

【中国杭州6日讯】阿里巴巴集团创办人马云指出，他预见未来的世界，人们每天只需工作3至4小时，一周工作3、4天，但是人类还是会很忙，其中大部分时间会在在旅行中。

对于一些人担心工作时间缩短了，就会无所事事，马云说，大家别别担心，因为要做的事情可多着呢。到时还是会很忙。

马云举例说，以前，他祖父每天要工作16小时，一打很忙碌，而到了他父亲那一代，一天只需工作8小时，也

还是一样很忙碌。

将访问 300 个城市

“何谓忙，大家会看到到处都是旅行。大家开始到处走动。一般忙，人在一生中可能会访问300个城市，但是以后的人类将会访问3000个城市。”

马云今日与大马政府代表团对话，分享成立阿里巴巴经济体及大马如何将发展数字经济等时，发表上述谈话。

由麻坡港港有国际贸易及工业部长古晋及农业与农基工业部副部长茂志物。



沈志物（左起）和古晋在出席马云与大马政府代表团分餐会后，一同拍摄留念。

需学习全世界才能生存

马云认为，未来的世界将会发生很大的变化，并且会以很快的速度经历变化。

他表示，同时，人为要生存会非常不容易。开和人为目前只从学校学习一样技能，就能生存，但是未来人类需要学习全世界，才能继续生存。

“我们不应该说自己比孩子聪明，因为会有一些我们永远都不会想到的东西出

现。”

他认为，10多年后，全球贸易法明显得发生变化，当中包括人们的生产模式、做生意的方式。至于比方，如今的生意模式是企业对消费者(B2C)，但是未来会是消费者对企业(C2B)。

“未来，人工智能、物联网、大数据等将会是重要的资源。”

只聘愿学习毕业生

马云说，该公司只会聘请愿意学习及愿意做出改变的毕业生。

他表示，该公司不会聘请那些自认为专家的人士，因

为他认为在这世界上是没有电子商务专家，只有人在电子商务领域都只是高人。

他认为，电子商务对所有的人来说都是在的东西。

Headline	'Terima kasih makcik Sitah'		
MediaTitle	Sinar Harian (Utara)		
Date	06 Mar 2019	Color	Full Color
Section	NEWS	Circulation	160,000
Page No	17	Readership	509,000
Language	Malay	ArticleSize	488 cm ²
Journalist	MOHAMAD HAFIZI MOHD SAID	AdValue	RM 3,418
Frequency	Daily	PR Value	RM 10,255



'Terima kasih makcik Sitah'

Salahuddin bertemu pesawah selesaikan isu subsidi baja padi

MOHAMAD HAFIZI MOHD SAID

KAMPUNG GAJAH

Menteri Pertanian dan Industri Asas Tani, Datuk Salahuddin Ayub mengakui dicinya belajar sesuatu daripada luahan pesawah, Sitah Mat Lidin yang meluahkan kekecewaan mengenai pemberian subsidi baja padi.

Menurut Salahuddin, kegigihan serta iltizam pesawah warga emas seperti Sitah memberikan semangat kepada beliau untuk terus menjadi seorang menteri yang lebih peka dan bertindak dengan pantas pada masa akan datang.

"Apa yang menjadi luahan hati makcik Sitah sedikit pun tidak mengecilkkan hati serta menyentuh emosi saya, malah saya akan menjadi menteri yang lebih peka dan bertindak cepat pada masa akan datang.

"Saya juga perlu merancang lebih jauh supaya pesawah macam makcik Sitah dapat segala keperluan yang diperlukan oleh mereka bagi menanam padi un-



Salahuddin (kiri) bertemu Sitah (tengah) pada program tersebut semalam.

tuk kita semua," katanya selepas bertemu dengan warga emas berkenaan pada Program Serahan Baja Tambahan NPK dan Racun, di Pertubuhan Peladang Kawasan (PPK) Seberang Perak, di sini, semalam.

Terdahulu Salahuddin ketika dalam ucapannya memohon maaf sekiranya kelewatan MOA memberikan subsidi baja padi melibatkan baja NPK dan racun menyebabkan nenek kepada

Japan cucu itu berasa susah hati.

"Saya minta maaf kalau makcik susah hati, janji tetap janji dan saya datang hari ini hantar bekalan dan tidak kira isu kurangkan subsidi kepada pesawah saya akan pertahankan dalam Kabinet di mana bajet tahun hadapan saya akan minta belanjawan besar.

"Kepada makcik Sitah yang mewakili petani saya ucapkan terima kasih atas peringatan dan

saya dikhabarkan mereka ada demonstrasi, saya dahulu pun buat demonstrasi.

"Saya nak ucapkan terima kasih atas usaha makcik ini dan Insya-ALLAH ia memberikan inspirasi kepada saya dan kementerian untuk memastikan pesawah yang merupakan benteng pertahanan kedua negara mendapatkan perkhidmatan lebih baik," katanya.

Sementara itu, Sitah yang

info

Salahuddin akan minta belanjawan besar untuk bantu golongan petani

berumur sekitar 80an mengucapkan terima kasih atas kesudian Salahuddin turun ke Jelapang Padi Seberang Perak bertemu dengannya dan menyampaikan dua lagi subsidi baja yang tidak mencukupi buat semua pesawah di kawasan berkenaan.

"Puas hati, seronok selesai masalah racun dan baja, walaupun sudah 25 hari racun tiada sebab nak beli tahu sajalah, jadi bila menteri datang senanglah hati.

"Cuma makcik tak tahulah dapat banyak mana hasil padi nanti sebab dah lewat sepatutnya 10 hari dan siap meracun tapi sekarang dah 25 hari, tapi apa pun terima kasih kepada menteri kerana datang selesaikan masalah," katanya.

Sebelum ini, Sinar Harian melaporkan lebih 100 pesawah Jelapang Padi Seberang Perak termasuk Sitah mengadakan demonstrasi mendesak MOA menyegerakan pemberian subsidi baja padi melibatkan baja NPK dan input racun yang belum diterima.

Move to irrigate dried-up padi fields in Kota Belud

KOTA KINABALU: Efforts are being made to irrigate padi fields that have dried up or drying up in Kota Belud, the state's main rice-producing district, following the current month-long drought.

Kota Belud Integrated Agriculture Development Area director Salmah Labulla said her agency and others, including the Drainage and Irrigation Department and Department of Agriculture and Farmers' Organisation Authority, had brought in mobile water pumps.

She said that the three main areas that were badly affected by the dry spell were Botung 1 and 2, Sdkm Tempasuk Selatan and Kesapang, which covers a total area of 1,148.37ha.

"It is supposed to be the season for padi farmers to start planting but work has to be postponed due to the situation.

"We are focusing on providing water sources for areas that have started planting prior to the dry spell to prevent the crops from drying out," she said yesterday.

Salmah said that for dried-out padi fields, rehabilitation would be carried out soon.

She explained that padi planting up to the harvesting took about three to four months every cycle.

"After harvesting, the fields will be left to rest before farmers prepare for the next planting season," she added.

Each hectare in Kota Belud can yield an average of 3.5 tonnes to six tonnes of padi.

Some areas can even produce up to 10 tonnes of padi per hectare under superb weather and irrigation conditions.

Bernama reported that five areas in Sabah recorded moderate Air Pollutant Index (API) readings yesterday, with the highest reading of 75 recorded in Kinamanis at 11am.

According to the Department of Environment (DOE) website, apart from Kinamanis, other areas with moderate API readings are Kota Kinabalu (70), Keningau (53) and Sandakan (52) while Labuan has a reading of 53.

In Tawau, the air quality was good with an API reading of 34.



Unbearable heat

Laguna Sri Tujoh Fish Breeders Association chairman Mohd Saifulah Che Mat showing some of the slakap fish that died due to lack of oxygen in the hot weather and falling water levels at the mouth of Pengkalan Nangka river in Kelantan. — Bernama

Veggie farmers enjoying bumper crop

GEORGE TOWN: While many are trying to escape the scorching heat, farmers are enjoying a good crop, and this has brought down the prices of vegetables by 40%.

Vegetable seller Tan Sin Soon said prices for at least seven out of 10 vegetables had gone down, thanks to the dry weather and good growing conditions.

He said the vegetables that could tolerate drier conditions and higher temperatures were Chinese cabbage (bak choy), Chinese mustard leaves (kai choy), tomatoes, capsicum, big chillies and broccoli, among others.

"When it rains heavily, the water cannot be controlled and it spoils the vegetables.

"But with this kind of weather, it results in quality crop.

"With a bumper crop, the prices have gone down," he said at Chowrasta Market yesterday.

Penang Island Vegetable Wholesalers Association chairman Tan Ban Ben said the prices of certain vegetables had decreased due to the increase in yield as a result of good weather.

“With this kind of weather, it results in quality crop.”

Tan Sin Soon

He said farmers were not worried about the dry season as they had been using underground water to cultivate their plants.

"However, if the hot weather persists, underground water might run out, too," he said.

Ban Ben said there was a drop in prices for tomatoes and spring onions.

He said the wholesale price of RM5 per kg for tomatoes had been reduced to RM3.50 per kg.

For spring onions, he said it was priced at RM4 per kg compared to its regular price of RM7 per kg.

He, however, said the prices of imported vegetables from China

and Australia had increased.

It was the opposite in Johor Baru where prices of vegetables have skyrocketed due to the heat wave.

Larkin Market Traders Association chairman Abdullah Ideris said prices of vegetables such as red chillies, long beans, ladies fingers and mustard greens had gone up due to the hot and dry weather.

He said long beans were now sold at RM9 per kilo, up from RM6 about a week ago.

Red chillies is at RM12 per kilo from RM10 per kilo; sawi is between RM3 and RM4, an increase of 50 sen; while ladies fingers is RM10 per kilo now compared to just RM6 last week.

"We received complaints from traders and customers on the price hike of certain vegetables.

"Suppliers are also bringing in fewer vegetables as the weather is affecting production," he said.

Johor Health, Environment and Agriculture Committee chairman Dr Sahrudin Jamal said the heat wave was affecting agriculture production at many farms.

Headline	Investment in R&D pays off		
MediaTitle	New Straits Times		
Date	06 Mar 2019	Color	Full Color
Section	Local News	Circulation	36,278
Page No	9	Readership	108,834
Language	English	ArticleSize	247 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 8,514
Frequency	Daily	PR Value	RM 25,543



Investment in R&D pays off

KUALA LUMPUR: Lynas (Malaysia) Sdn Bhd's investment in research and development (R&D) has succeeded in finding commercial applications for its residue with the discovery of "Condisoil", a flexible and multi-purpose fertiliser.

Condisoil is produced via a combination of water leach purification (WLP, a waste product from rare earth processing) and magnesium rich synthetic gypsum (MRSG).

With the help of experts from universities, ministries and agencies, including the Malaysian Agricultural Research and Development Institute (Mardi) and Sirim, Condisoil has been tested and found to be safe to use in the soil, water, plant tissue and rice grain.

The *New Straits Times* sighted documents from tests, where Condisoil was used to grow kenaf and corn in "BRIS" areas, short for "beach ridges interspersed with swales".

Condisoil's success would have a significant impact on Lynas's licensing conditions, because if the WLP residue has commercial use, there is no longer reason to export the waste out of the country, observers said.

Under Lynas's licensing agree-



Lab technicians using chemicals to check the authenticity of earth compounds at the Lynas plant in Gebeng, Kuantan.

ment, the company must find a commercial use for the waste, which must be stored in a permanent disposal facility.

If it fails to execute these two conditions, the low-level radioactive WLP residue must be taken out of the country.

On Saturday, Kuantan member of parliament Fuziah Salleh said Lynas should suspend the production of WLP residue at its rare earth refinery if it failed to dispose the stockpile by Sept 2.

According to a Bernama report, she said new waste would complicate the efforts to remove existing WLP waste from the plant in Gebeng.

"I think that they cannot continue to produce waste.

"They don't have to close down. Just don't produce new residue until the existing one is removed," she said after launching the "My Best Buy" programme at Serambi Teruntum in Kuantan.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
6/3/2019	STAR	VIEWS	17

Address needs in fishing sector

LIKE other entrepreneurs in this country, those involved in the fishing industry are also facing challenging times. During a dialogue with fishermen associations in Perak organised by the Association for Community and Dialogue (ACID) that was also attended by the Human Resources Minister and officials from the Immigration Department, the fishermen pointed out that hiring of foreign workers was one of the main problems they encountered. They said that registering their foreign workers with the Home Ministry instead of the Fisheries Department, which was the previous practice, was taking a longer time as it involved health screenings and more documentation. They said it only took one day to register their foreign workers with the Fisheries Department.

The lag in the time taken to register foreign workers leads to loss of manpower which affects their income because it is based on their

harvest of fish. Most locals do not want to work on fishing boats so their harvest would be reduced if they do not hire foreign workers, they said.

There is also a tendency for foreign workers to run away, so the high cost of hiring replacements has further weakened the industry.

It is vital for the government to resolve these issues. While it is understandable that immigration rules for foreign workers, especially pertaining to health and security, should be standardised, the authorities should also take into consideration the peculiarity of a particular industry.

Any delays in addressing the bureaucratic bottlenecks would affect the prices and affordability of fishery products for Malaysians. The presence of the middle man in the industry is already inflating the cost of fishery products in the market.

It would be appropriate for the

relevant ministries and authorities (Agriculture and Agro-based Industry, Human Resources and Home Affairs) to establish a joint committee to address the problems in the recruitment of foreign workers for the fishing sector.

Imbalance in development objectives where focus is on rapid urbanization, which has made professions such as fishing unattractive to the younger generation, was also discussed during the dialogue.

It is hoped that the Pakatan Harapan Government would look into addressing the imbalance in the economic development between urban and rural areas to motivate young Malaysians to participate in the fishing industry and other rural-based economic activities.

RONALD BENJAMIN
Executive Secretary
Association for Community and
Dialogue
Ipoh

Ikan kering dipijak, dijilat anjing bukan untuk dijadikan ikan masin

Dijual sebagai baja tanaman

Oleh NORLIDA AKUMAR IDROS

A LOR SETAR

Pejabat Perikanan Kedah Negeri

(PPNK) menjelaskan bahawa ikan kering yang dipijak dan dijilat anjing di sebuah lokasi di Langkawi baru-baru ini bukan bagi tujuan industri hiliran untuk disediakan ikan masin.

PPNK dalam satu kenyataan semalam berkata, hasil semantanan dilakukan, ikan yang dikeringkan itu adalah untuk dijual sebagai baja bagi tanaman atau kepada klang per-



Ikan kering jemur dipijak, dijilat anjing di Langkawi

sumber pendapatan tambahan berdasarkan lebihan hasil tangkapan dan bukannya industri utama.

"Industri utama di kawasan ini adalah ikan bilis yang menggunakan kaedah pemprosesan menggunakan mesin pengering yang diguna pakai di seluruh Pulau Langkawi dan Tanjung Dawai," katanya.

Ujarnya, penggunaan mesin tersebut adalah lebih efektif, selamat dan tidak dipengaruhi faktor cuaca berbanding penggunaan kaedah konvensional menggunakan kaedah je-

muran di bawah cahaya matahari.

"Pihak industri juga telah dinasihatkan agar mematuhi semua prosedur yang ditetapkan dan menjaga kebersihan serta mengimbangi agensi yang berkaitan sekiranya meratakan maklumat lanjut," tambahnya.

Sementara itu, Setiausaha Persatuan Pengguna Langkawi yang didapati menjerum ikan kering di atas lantai dengan kira-kira enam ekor anjing dilihat berlegar-legar sambil memproses makanan tersebut.

kebersihannya.

"Kami sering menerima laporan mengenai isu pemprosesan makanan secara tidak bersih ini termasuk di Langkawi, jadi ia perlu diambil perhatian serius oleh pihak bertanggungjawab," katanya.

Kosmo! semalam melaporkan keadaan sebuah premis di satu lokasi di Langkawi yang didapati menjerum ikan kering di atas lantai dengan kira-kira enam ekor anjing dilihat berlegar-legar sambil memproses makanan tersebut.

Penternak kerapu, siakap dalam sangkar dakwa alami kerugian

Ikan mati akibat cuaca panas

TUMPAT - Hampir 100 penternak ikan kerapu dan siakap dalam sangkar di Laguna Tujoh di sini alami kerugian apabila cuaca panas yang melanda Kelantan sejak dua minggu lalu menyebabkan banyak ternakan mereka mati.

Seorang penternak, Zailani Ariffin, 33, berkata, jumlah ikan yang mati setiap hari semakin meningkat berbanding bulan lalu.

"Kami berkampung di sini untuk memantau keadaan ikan dalam sangkar masing-masing selepas mengesan banyak ikan mati sejak kebelakangan ini. Hampir 80 per-



SAIFULLAH (tengah) menunjukkan cara-cara penggunaan enjin bot galah di sangkar ikan mereka di muara Sungai Pengkalan Nangka, Tumpat baru-baru ini.

tus ikan yang ada di dalam sangkar ketika ini masih kecil dan lebih sensitif dengan perubahan cuaca,"

katanya di sini semalam. Beliau berkata, cuaca panas dan paras air di kawasan laguna yang

semakin menyusut menyebabkan bekalan oksigen di dalam air berkurangan, sekali gus memberi kesan kepada ternakan menyebabkan ikan mudah kehilangan sisik serta cepat mati.

Katanya, kebanyakan penternak ikan sangkar mula menggunakan enjin galah dan penip (*blower*) bagi mengatasi masalah itu.

"Kami berusaha menggunakan pelbagai alternatif bagi menyelamatkan ternakan daripada mati kerana sudah mengeluarkan kos yang besar untuk membeli anak ikan kerapu serta siakap yang mencecah RML50 seekor selain

membeli makanan ikan," katanya.

Sementara itu, Pengerusi Persatuan Penternak Ikan Laguna Sri Tujoh, Saifullah Che Mat berkata, kira-kira 50 tan metrik ikan mati di laguna berkenaan setiap tahun dengan anggaran kerugian kira-kira RM750,000.

Saifullah berkata, penyusutan paras air akibat cuaca panas menyebabkan kadar kemasinan meningkat dan memberi kesan kepada ternakan apabila tidak mendapat bekalan oksigen yang mencukupi.

"Selain kesan cuaca panas, kawasan ternakan di Laguna Tujoh yang semakin cetek tahun demi

tahun memburukkan keadaan dan kerugian penternak makin meningkat saban tahun," katanya.

Beliau berkata, terdapat sebahagian penternak mengambil keputusan menjual sangkar masing-masing kepada penternak baharu selepas gagal mearai keuntungan berikutan masalah yang timbul.

Saifullah, yang juga siakap penternak ikan stiap berkata, Institut Penyelidikan Perikanan (IPP) Batu Maung Pulau Pinang mendapat Laguna Tujoh dengan keluasan 46 hektar itu mampu mengeluarkan 300 tan metrik ikan sangkar setahun.

- Bernama

Headline	Baja, racun bersubsidi diagih minggu depan		
MediaTitle	Utusan Sarawak		
Date	06 Mar 2019	Color	Black/white
Section	TEMPATAN	Circulation	37,981
Page No	9	Readership	113,943
Language	Malay	ArticleSize	151 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 494
Frequency	Daily (EM)	PR Value	RM 1,483



Baja, racun bersubsidi diagih minggu depan

PASIR SALAK: Agihan baja serta racun bersubsidi kepada kira-kira 322,000 pesawah di seluruh negara akan dibuat selewat-lewatnya minggu depan, kata Menteri Pertanian dan Industri Asas Tani, Datuk Salahuddin Ayub.

Beliau berkata kelewatan kira-kira seminggu dalam agihan itu disebabkan kementerian menunggu kelulusan khas daripada Kementerian Kewangan (MOF) berhubung sambungan kontrak Skim Insentif Pengeluaran Padi kepada Pertubuhan Peladang Kebangsaan.

"Alhamdulillah, semalam perkara itu telah dapat diselesaikan dan maka itu tidak timbul isu sawah padi dapat kurang da-ripada apa yang mereka dapat sebelum ini kerana kita telah janjikan sebelum

ini.

"Jadi saya harap kita dapat pastikan bekalan mencukupi serta lebih bersedia pada musim akan datang dan tidak lagi menimbulkan isu kononnya kerajaan baharu telah memotong subsidi kepada pesawah kita," katanya pada sidang media selepas merasmikan Program Serahan Baja Tambahan dan Racun di pejabat Pertubuhan Peladang Kawasan (PPK) Seberang Perak, di sini semalam.

Beliau berkata kementerian membuat permohonan khas kepada MOF bagi pembekalan baja tambahan NPK yang penting semasa peringkat pokok padi terbit tangkai.

Pada majlis tersebut, sebanyak 53,708 beg bantuan baja tambahan NPK dan racun bernilai keseluruhan

RM1,705,845.48 untuk keperluan 4,270 petani di kawasan Seberang Perak akan diagihkan oleh PPK kawasan.

Sementara itu, seorang penerima Mohd Razali Yahya, 40, berkata dia lega dengan bantuan baja dan racun bersubsidi tersebut kerana sebelum ini dia terpaksa mengeluarkan belanja sendiri kira-kira RM800 untuk membeli racun bagi kegunaan di sawahnya yang seluas empat hektar.

"Padi perlu diberi racun rumpai pada usia 16 hingga 20 hari namun sekarang sudah 30 hari sebab itu saya terpaksa beli racun dahulu kerana jika lewat akan memberikan kesan kepada pertumbuhan padi," katanya yang berharap pengagihan itu dapat dstrukturkan dengan lebih baik selepas ini. —Bernama

Dam water released to help farmers



The water level in Bukit Kwong dam, Rantau Panjang, was at 14.81m yesterday. (Inset) Kamal Mustapha. FILE PIX

RANTAU PANJANG: The Kelantan Drainage and Irrigation Department has released water from the Bukit Kwong dam here to irrigate farmland affected by the dry spell.

Its director, Kamal Mustapha, said water in the dam had been released since January.

Since then, its water level had dropped by 2m.

"The reading in January was 16m, but the department decided to release the water to help farmers, who were facing difficulty after Sungai Golok dried up."

He said as at 2pm yesterday, the water level was 14.81m and its normal level was 16.67m.

"The situation is under control

as the dead storage capacity or critical level for the dam is 12.20m."

Several farmers, when met here, thanked the department for resolving their problem.

Razali Abdul Raof said: "We encountered difficulty when the water level in Sungai Golok dropped last week.

"We depended on its water to irrigate our farms.

"But since early this week, we have to temporarily stop planting crops."

The 61-year-old, who cultivates cucumber, chilli and eggplant at Kampung Tok Deh, said while waiting for the water level in the river to rise, he and other farmers repaired their farms' fences.

CUACA PANAS MELANDA NEGERA

Air empangan Sabah hanya bertahan beberapa bulan

● JANS diarah salur bantuan bekalan air kecemasan

■ Kota Kinabalu

Kapasiti air di enam empangan di negeri ini masih beroperasi seperti biasa, namun hanya boleh menampung air beberapa bulan sahaja berikutan kemarau yang berpanjangan.

Menyeras Pembangunan Infrastruktur (KPI) Sabah, Datuk Peter Anthony berkata masalah penurunan kadar pengaliran air akibat kemarau yang sedang melanda di negeri ini telah menyebabkan beberapa kawasan di Sabah.

"Selain empangan, bangki simpanan kita juga hanya boleh bertahan beberapa bulan lagi. Saya juga mendapati masalah ini berlaku di kampung-kampung di kawasan pedalaman.

"Oleh itu, saya mengarahkan jabatan Air Negeri Sabah (JANS) untuk menyalurkan bantuan air kecemasan untuk semua pihak yang terjejas. Namun kita ada sedikit kekangan dari segi pengaliran air kerana Jari tangki tidak mencukupi," katanya selepas menghadiri proses rawatan kumbahan menggunakan mikro organisme di Stesen Pam Peringatan, Deah Yeh Villa, Likas dekat sini, semalam.

Bekas bertata kementerannya menurut JANS akan terus memantau mengenai masalah ini di seluruh Sabah dan berharap akan berlaku hujan dalam masa terdekat.

Mengulas mengenai lawatan di stesen pam berkenaan, Peter ber-

(FOTO BERNAMA)



Atokah Saifulah menerima ikan yang mati akibat kekurangan oksigen bertahan cuaca panas di Tunput, sermalan.

cua panas di Kelantan sejak dua minggu lalu menyebabkan banyak ternakan mereka mati.

Seorang penernak, Zailani Ariffin, 33, berkata setiap hari, ia miah ikan yang mati semakin meningkat berbanding bulan lalu.

Bekas bertata, cuaca panas dan paras air di kawasan laguna yang semakin menyusut menyebabkan bekalan oksigen di dalam air berkurangan sekali gus memberi kesan kepada ternakan menyebabkan ikan mudah hablengan, sial dan cepat mati.

Kemua, penernakan sanggup para air akibat cuaca panas menyebabkan kadar kemasinan meningkat dan memberi kesan kepada ternakan apabila tidak dapat bekalan oksigen yang mencukupi.

BERNAMA

pebagai alternatif bagi menyelesaikan masalah ternakan daripada mati kerana sudah mengeluarkan kos yang besar untuk membeli anak ikan kerapu dan siakap yang men-cesah RM1.50 seekor setiap mem-behi makanan ikan," katanya.

Sementara itu, Pengerusi Persatuan Penernak Ikan Laguna Sri Tujoh, Saifulah Che Mat, berkata kira-kira 90 tan metrik ikan mati di laguna berkenaan setiap tahun de-ngan anggaran kerugian kira-kira RM750,000.

Saifulah berkata, penyusutan paras air akibat cuaca panas me-nyebabkan kadar kemasinan mi-ningkat dan memberi kesan ke-pada ternakan apabila tidak men-dapat bekalan oksigen yang mencukupi.

BERNAMA

ISU NELAYAN KUALA LANGAT

Selangor komited tingkat kualiti air

Kerajaan negeri cari mekanisme atasi pencemaran

Oleh Faliq Lajim
news@nstp.com.my

Shah Alam

Kerajaan Selangor mengesahkan menerima banyak aduan berkaitan kualiti air di Sungai Langat yang terjejas akibat pencemaran sehingga menjejaskan kehidupan nelayan di situ.

EXCO Infrastruktur dan Kemudahan Awam, Pemandaran Pertanian dan Industri Ases Tani, Izham Hashim, berkata pada masa ini kerajaan negeri sedang berusaha untuk menyelesaikan isu berke-

naan dan meningkatkan kualiti air kepada kelas kedua daripada kelas ketiga sekarang.

Izham berkata, pihaknya menerima banyak aduan yang menyoal kebersihan Sungai Langat berkaitan isu pencemaran berkaitan pelbagai aktiviti dijalankan di situ.

"Saya ditambahkannya ketika ini kualiti air di Sungai Langat berada pada kelas yang ketiga, iaitu dikategorikan tidak elok. Jika nak turunkan kelas satu agak mustahil berikutan kategori itu tahap apabila air sungai itu boleh ditumam begitu sahaja.

"Jadi kita sedang cari usaha dan mekanisme untuk menaikkan kualiti di Sungai Langat itu pada kelas kedua. Sekurang-kurangnya, aktiviti air boleh dilakukan di situ.

"Kerajaan Selangor komited dalam menyelesaikan masalah ini. Sungai Langat adalah tiga sungai yang terpenting di Selangor selain Sungai Selangor dan Sungai Klang. Namun, ia dikategorikan antara yang paling tercemar selepas Sungai Klang," katanya kepada BH.

Izham berkata, pencemaran di Sungai Langat berlaku berkaitan sisa minyak, sisa besi yang tinggi dipercayai hasil sebuah kilang besi yang pernah beroperasi di laluan sungai itu sebelum ini dan juga sisa daripada kilang lain yang beroperasi di tebing sungai itu.

"Sungai Langat panjang dan digunakan sebagai pergangkutan termasuk pergangkutan komersial. Jadi minyak daripada kapal itu antara punca pencemaran yang berlaku di situ.

Ambil sampel air

"Malah, dahulu juga ada projek mega berteknologi tinggi beroperasi di situ. Apabila ia tidak beroperasi lagi tempat itu ditirigatkan begitu sahaja menyebabkan besi itu menjadi karat," katanya.

"Ketika ini saya sudah mengarahkan Lembaga Urus Air Selangor (LUAS) untuk mengambil sampel air di setiap tempat yang sudah ditanda supaya kita boleh mengenal pasti punca pencemaran air.

"Ia boleh berlaku di sekitar jeti,

kilang atau mana-mana tempat. Jika di dapat kandungan air yang diambil mempunyai pencemaran yang tinggi kita akan ambil tindakan," katanya.

Selain itu, kerajaan Selangor juga akan bekerjasama dengan kerajaan Persekutuan serta LIAS dan juga Jabatan Pengairan Dan Saliran (JPS) Selangor dalam menangani masalah-masalah yang timbul.

"Kita akan bertindak segera dalam membantu nelayan di Kuala Langat dan juga menyelesaikan masalah pencemaran di situ.

"Saya akan datang ke Kuala Langat dalam masa terdekat dan meninjau kesihatan berlaku di sana.

"Kita akan bersihkan sampai industri udang galah yang dulu terkenal di situ, kembali semula. Nanti, kita harus naikkan kualiti air terlebih dahulu serta memendahkan kerjasama pelbagai pihak termasuk penduduk di Kuala Langat sendiri," katanya.

BH serantau melaporkan kehadiran nelayan sekitar Kuala Langat terjejas termasuk pendapatan berkurangan apabila kawasan perairan situ dicemari pelbagai kegiatan komersial termasuk yang didakwa dilaksanakan secara haram.



Keratan akhbar BH semalam.